
Verklaring over onderzoeksrapport Bezemer & Schubad 
 

Voorzitter, met het verschijnen van het onderzoeksrapport van onderzoeksbureau Bezemer & 
Schubad komt een einde aan een lastige periode die spanning met zich mee heeft gebracht voor alle 
betrokkenen: voor de indieners van de klacht, voor de wethouder, én voor de gehele gemeenteraad. 
GroenLinks heeft waardering voor de gedegen wijze waarop de onderzoeker het vraagstuk heeft 
onderzocht. Door de balans die hij aanbrengt tussen de conclusie en de aanbeveling doet hij recht 
aan de gevoelens van alle partijen. GroenLinks heeft er daarmee het vertrouwen in dat de Zeister 
politiek deze zaak af kan sluiten. 

Ik ben blij dat wij hier nu samen een dialoog kunnen voeren over het rapport en dat we dat weer in 
fysieke samenzijn kunnen doen, want een dialoog vraagt nabijheid, respect en waardigheid. Sta mij 
toe dat ik enkele woorden direct richt aan de betrokkenen. 

Beste Marcel. De afgelopen maanden zijn niet gemakkelijk voor je geweest. Jouw persoon kwam 
onder het vergrootglas te liggen en zolang het onderzoek liep hing het als een zwaard van Damocles 
boven je hoofd. Dat heeft je geraakt en dat heeft ook veel te lang geduurd. Het moet een opluchting 
voor je zijn dat het rapport er nu ligt. Je hebt net zelf in jouw verklaring aangegeven dat je je de 
aanbeveling aantrekt en dat je daar werk van gaat maken. Ik vind dat knap en ik ben daar blij mee. 
Dat geeft vertrouwen in een goede samenwerking in de toekomst. 

Beste Ans en Noureddine. Ook voor jullie sluit het rapport een lastige periode af. Toen jullie in 
december aangeven dat jullie je belemmerd voelden in het uitoefenen van je rol als raadslid, 
verdienden jullie daarin ieders steun. Ik zou dit standpunt ook gehad hebben indien het een raadslid 
van een andere partij betrof, want élk raadslid moet zijn of haar werk in alle vrijheid kunnen doen. 
Ons democratisch forum, het Huis van Thorbecke, verdient het om ten alle tijden verdedigd te 
worden. Het onderzoek leert ons dat achteraf gezien deze procedure niet zo geschikt is om een 
dergelijke klacht te kunnen toetsen, en de onderzoeker verklaart de klacht dan ook ongegrond. Ik 
verzoek jullie deze uitspraak te respecteren en op jullie beurt ook leerpunten uit het rapport te 
halen. 

Beste burgemeester en griffier, beste Koos en Johan. Ook richt ik me graag even direct tot jullie. We 
moeten hier op deze plek nu niet alle details van het rapport determineren, maar op één punt 
behoeft het onderzoeksrapport een correctie. De passage waarin de onderzoeker beschrijft dat de 
klacht op een gegeven moment zou zijn verbreed naar de burgemeester en de griffier is onjuist en 
had nooit in het rapport opgenomen mogen worden. Ik heb van de klagers begrepen dat de 
onderzoeker dit punt verkeerd begrepen en verkeerd geïnterpreteerd hebben en dat zij afstand 
nemen van iedere suggestie in die richting. Ik vind het fijn dat hier recht te kunnen zetten, zodat daar 
geen verkeerde beelden over blijven hangen. 

Beste leden van de Raad, beste collega’s. Ik ben blij dat het College van Burgemeester en 
Wethouders de conclusie én de aanbeveling hebben overgenomen. Graag kijken wij nu vooruit, maar 
we realiseren ons dat we dit boek niet zomaar dicht kunnen doen en wegleggen alsof er niks is 
gebeurd. We moeten hiervan leren en we moeten hier met elkaar een vervolg aan geven om het 
vertrouwen te herstellen, om te voorkomen dat er misnoegen blijft bestaan tussen college en Raad 
of tussen verschillende fracties in de Raad. Omdat we van deze coalitieperiode een succes willen 
maken willen we daar nu ook in investeren. We zullen ons de komende twee weken intern buigen 



over de vraag wat er nodig is om de coalitie weer nieuwe energie te geven en de blik weer naar 
voren te wenden. 

Hoe nu verder? Wat léren we hier nou van als Raad? Meerdere fractievoorzitters hebben deze vraag 
ook in het seniorenconvent al gesteld. Uit dit onderzoek is gebleken dat het hier gekozen middel, een 
formele klacht in het kader van de AWB, in feite een te zwaar middel is en niet geschikt is voor het 
toetsen van omgangsvormen en bejegening in de Raad. Daar moeten we lering uit trekken. Er zitten 
te weinig middelen in onze gereedschapskist. Het is gebleken dat ook dat onze eigen gemeentelijke 
Gedagscode onvoldoende houvast geeft om te kunnen toetsen of bepaald gedrag wel of niet 
acceptabel is. Het lijkt GroenLinks goed om daar een keer, los van deze concrete klachtenzaak, in een 
aparte sessie in alle rust over door te praten. Voor nu is het fijn dat we deze zaak kunnen afsluiten en 
ons weer met alle energie te kunnen richten op de diverse problemen en vraagstukken waar Zeist 
voor staat. Dank u wel. 


